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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm: 10/2013 
Caràcter: ordinària  
Data: 25 d’octubre de 2013 
Horari: de 9:00 a les 10:55 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Josep Presseguer Gené, 2n. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde   
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  6a. Tinent d'alcalde 
Félix Larrosa Piqué, Regidor 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
Joan Gómez López, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor   
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.-  APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 4 d’octubre de 
2013. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 5922 fins el núm. 6613 ambdós inclosos. 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC D’UN DECRET D’ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada del següent decret dictat per l’Alcaldia: 
 

- Decret de 15-10-2013 d’imposició d’una sanció disciplinària segons l’expedient 
disciplinari núm. 5/2010; es dóna compte en compliment de l’art. 21.1h) de la 
Llei 7/1985 reguladora de les bases de règim local. 

 
 
4.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER BETL EM ARMENGOL 
VALLS 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la responsable de Planificació 
Estratègica de RRHH: 
 
Autoritzar a la treballadora Sra. Betlem Armengol Valls, pedagoga de l’E.A.I.A. per 
exercir un segon lloc de treball com a professora docent adjunta a la Facultat de 
Ciències de l’Educació de la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 5 hores 
setmanals. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
corporació.  
 
 
 
5.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER FRAN CESC JOVÉ 
YUSTA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la responsable de Planificació 
Estratègica de RRHH: 
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Autoritzar al funcionari Sr. Francesc Jové Yusta, Professor especial Conservatori, per 
exercir un segon lloc de treball o activitat de Professor de l’Aula Municipal de Teatre, per 
impartir les classes de cant, amb una dedicació de 3 hores setmanals durant el curs 
escolar 2013/2014. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
corporació.  
 
 
6.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE IFR I 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA EN EL XIX CONCURS INTERNACIO NAL DE PIANO 
RICARD VINYES 
 
El passat dia 16 de setembre de 2013 es va signar el conveni de col·laboració entre 
IGLESIAS FARRE ROS, SA (IFR) i l’Ajuntament de Lleida, per al desenvolupament del 
XIX Concurs Internacional de piano Ricard Vinyes que es va celebrar a Lleida el mes 
de juliol de 2013. 
 
L’objecte d’aquest conveni, és dur a terme el concurs de Piano Ricard Vinyes que 
organitza el Conservatori Municipal de Música i Auditori Enric Granados, com a 
reconeixement a la figura del mestre Ricard Vinyes, i oferir oportunitats als nostres 
joves intèrprets i als d’arreu del món d’actuar i de donar-se a conèixer.  
 
Vista la proposta del regidor d’Educació i Infància, per unanimitat s’acorda: 
 
Ratificar el conveni de col·laboració entre IGLESIAS FARRE ROS, SA (IFR) i 
l’Ajuntament de Lleida, per al desenvolupament del XIX Concurs Internacional de 
piano Ricard Vinyes desenvolupat al juliol de 2013, en les condicions previstes en el 
clausulat d’aquest document amb una dotació econòmica de 8.000,00 €. 
 
 
7.- APROVACIÓ D’ORDENANCES FISCALS QUE HAN DE REGIR  A PARTIR DE 
L’ANY  2014 
 
Amb caràcter previ a la votació de la proposta d’ordenances fiscals presentada per la 
presidenta de la Comissió Informativa d’Economia i Hisenda, es procedeix a votar les 
esmenes presentades pels grups municipals de CiU i PP, amb el resultat que tot seguit 
es relaciona: 
 

a) Grup Municipal de CiU. Les esmenes números 3, 8 i 12 són aprovades per 
unanimitat i s’incorporen al text d’ordenances que serà posteriorment votat en 
conjunt. Les esmenes números 1, 5, 7, 9, 10 i 11 són rebutjades amb 6 vots a 
favor del Grup Municipal de CiU, 15 vots en contra del Grup Municipal del PSC 
i 6 abstencions del Grup Municipal del PP. Les esmenes números 4, 6 i 13 
també són rebutjades amb 12 vots a favor dels grups municipals de CiU i PP i 
15 vots en contra del Grup Municipal del PSC. L’esmena número 2 és 
igualment rebutjada amb 6 vots a favor del Grup Municipal de CiU i 21 vots en 
contra dels grups municipals del PSC i PP. 
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b) Grup Municipal del PP. Les esmenes números 1 a 6 són rebutjades amb 12 

vots a favor dels grups municipals del PP i CiU i 15 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC. L’esmena núm. 7 s’aprova per unanimitat i s’incorpora al 
text de les ordenances. Les esmenes números 8, 9 i 10 són rebutjades amb 6 
vots a favor del Grup Municipal del PP, 15 vots en contra del grup Municipal del 
PSC i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU. 
 

c) S’incorpora una esmena “in voce” de l’equip de govern, en l’Ordenança Fiscal 
General, article 30, relativa al fraccionament i ajornament de pagaments dels 
ingressos de dret públic municipals. 
 

El resum del contingut de les esmenes dels grups municipals s’incorporarà com un 
annex a aquesta acta. 
 
Vist l’expedient tramitat al respecte i sotmesa a votació la proposta presentada per la 
presidenta de la Comissió Informativa, amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC 
i 12 vots en contra dels grups municipals de CiU i PP, s’acorda: 
 
1r. Aprovar les Ordenances fiscals que es concreten a continuació amb les 
modificacions que es detallen en l’expedient: 
 
OF núm.  0.1 Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció 
OF núm.  1.1 Impost sobre béns immobles 
OF núm.  1.3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
OF núm.  1.5 Impost sobre l’increment del valor dels terrenys urbans 
OF núm.  2.1 Taxa per tramitació de documents, autoritzacions administratives i 

llicències 
OF núm. 2.4 Taxa per la prestació dels serveis d’intervenció administrativa en l’activitat 

dels ciutadans i les empreses a través del sotmetiment a prèvia llicència, 
comunicació prèvia o declaració responsable i pels controls posteriors 

OF núm. 2.9 Taxa per mercats 
OF núm. 2.11 Taxa per serveis educatius 
OF núm. 2.16 Taxa per activitats de l’àmbit de serveis a les persones i ocupació 
OF núm. 3.1 Taxa per ocupació de la via pública 
Preu Públic núm. 4.3 per la utilització d’espais del viver per a emprenedors de formació 

professional de Lleida 
 
2n.  Derogar l’ordenança fiscal 3.6 Taxa per utilització privativa o aprofitament especial 
de vol, sòl i subsòl del domini públic local, a favor d’empreses explotadores de serveis 
de telefonia mòbil. 
 
3r. Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, aquest acord s’exposarà al públic al tauler d’edictes de l’Ajuntament 
durant un termini de 30 dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran 
examinar l’expedient tramitat i presentar les reclamacions oportunes. L’anunci d’aquesta 
exposició s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en un dels diaris 
que tinguin més difusió de la província. 
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4t.  Si un cop finit el període d’exposició no s’ha presentat cap reclamació, s’haurà 
d’entendre com a definitivament aprovat l’acord de modificació de les ordenances fiscals 
no impugnades, de conformitat amb allò disposat en l’article 17.3 del mateix text legal. 
 
5è. Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
 
 
8.-  ADHESIÓ ÍNTEGRA AL CONVENI SUBSCRIT ENTRE L’OR GANISME AUÒTOM 
JEFATURA CENTRAL DE TRÁFICO I LA FEDERACIÓ ESPANYOL A DE MUNICPIS 
I PROVÍNCIES PER A L’INTERCANVI D’INFORMACIÓ I LA M ÚTUA 
COL·LABORACIÓ ADMINISTRATIVA 
 
En data 15 de juny de 2006, la Federació Espanyola de Municipis i Províncies i 
l’Organisme autònom Jefatura Central de Tràfico van subscriure un conveni. 
 
Aquest conveni estableix uns mecanismes de col·laboració mútua en diversos àmbits 
d’actuació, que a més de contribuir a l’augment de la eficàcia en l’exercici del es 
funcions que tenen encomanades tan les Entitats Locals com l’Organisme Autònom 
Jefatura Central de Tráfico, permeten una simplificació en les relacions entre els 
ciutadans i les Administracions Públiques. 
 
Vista la proposta de la regidora de l’Àmbit d’Economia i Hisenda, per unanimitat 
s’acorda: 
 
Sol·licitar l’adhesió íntegra al conveni subscrit entre l’Organisme Autònom Jefatura 
Central de Tráfico i la Federació Espanyola de Municipis i Províncies per a l’intercanvi 
d’informació i la mútua col·laboració administrativa.  
 
 
 
9.- APROVAR L’AMPLIACIÓ DEL TERMINI DE LA CESSIÓ D’ ÚS, A FAVOR DE 
L’ASSOCIACIÓ SHALOM, D’UN EDIFICI MUNICIPAL, SITUAT  AL CARRER 
RAMON ARGILÉS, NÚM. 27, PER TAL DE DESTINAR-LO A CE NTRE ESPECIAL 
DE TREBALL  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’ampliació del termini de la cessió d’ús, de caràcter gratuït,  a favor de 
l’Associació Shalom, d’un edifici municipal, situat al carrer Ramon Argilés, 27 i Frederic 
Riu i Farré, 1, per tal de continuar destinant-lo a Centre Especial de Treball per a 
persones amb discapacitats. El vigent dret d’ús sobre l’edifici municipal, que fineix el 29 
de juliol de 2016, s’amplia per un termini de 30 anys; per tant,  el dret d’us finalitzarà el 
29 de juliol de 2046.   
  
2n. L’edifici municipal, objecte de cessió d’ús, figura inscrit al Registre de la Propietat 
núm. 1, actualment núm. 4, de Lleida, Volum  2.130, Llibre 1.316, Foli 123, Finca núm. 
79.714. Referència cadastral: correspon a una porció de la parcel·la 
3511102CG0131D0001HI 
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3r.  El dret d’ús de l’edifici municipal s’extingirà si l’entitat cessionària deixa de destinar-
lo a Centre Especial de Treball. 
 
4t. Quan s’extingeixi el dret d’ús de l’edifici, per qualsevol causa, l’Ajuntament de Lleida 
en recuperarà el ple domini, sense que hagi de satisfer cap indemnització. 
 
5è. Sotmetre a informació pública, durant un termini de 30 dies, l’expedient de cessió; a 
tal efecte, es publicarà l’acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria. 
 
6è. L’eficàcia d’aquest acord restarà condicionada a la inexistència d’al·legacions ni 
reclamacions durant l’esmentat termini d’informació pública. 
 
7è. Delegar en la Junta de Govern Local i/o en l’Il·lm. Sr. Alcalde per a la resolució de 
totes les incidències derivades d’aquest acord. Igualment, facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde 
per a la formalització de la cessió d’ús. 
 
 
 
10.- APROVACIÓ DEL CONVENI SUBSCRIT EN DATA 1-10-20 13, ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, L’EMPRESA MUNICIPAL D’URBAN ISME DE LLEIDA 
SL I ELS GERMANS RAMON JAIME TORRENT RIBES I JOSÉ A NTONIO 
TORRENT RIBES, RELATIU A LA CESSIÓ TEMPORAL DE L’ÚS  DELS SOLARS 
SITUATS ALS CARRERES CAVALLERS, 50 I COMPANYIA 15 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el Conveni, subscrit en data 1 d’octubre de 2013, entre l’Ajuntament de 
Lleida, l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida SL i els germans Ramon Jaime 
Torrent Ribes i José Antonio Torrent Ribes per a la cessió temporal de l’ús d’uns solars, 
situats al carrer Cavallers, 50 i Companyia, 15 de Lleida. 
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
11.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA DE MILLORA URBAN A DE 
COMPOSICIÓ VOLUMÈTRICA I DE FAÇANES EN L’ÀMBIT SITU AT A L’AV. 
D’INDÚSTRIA 411 – 413 DEL POLÍGON INDUSTRIAL DEL SE GRE DE LLEIDA 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels 27 regidors, 
que representa la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. Aprovar provisionalment el Pla de millora urbana de composició volumètrica i de 
façanes en l’àmbit situat a l’Av. Indústria 411-413 del Polígon Industrial del Segre de 
Lleida, promogut per CARTONATGES VALLÈS GASSET, SA, amb la condició que, 
prèviament a l’autorització de la llicència d’obres per la construcció de la nau prevista 
en el Pla de millora urbana, les dues parcel·les existents s’hagin agrupat formant una 
parcel·la única.  
 
2n. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
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definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 80 Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei d’urbanisme, text consolidat amb les modificacions 
introduïdes per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de la Llei 
d’urbanisme, i per la Llei 7/2011, del 27 de juliol, de mesures fiscals i financeres. 
 
 
 
12.- APROVACIÓ DE L’ADHESIÓ AL CONVENI MARC DE COL· LABORACIÓ 
SUBSCRIT EN DATA 22-7-2013, ENTRE L’AGÈNCIA DE RESI DUS DE 
CATALUNYA I ECOEMBALAJES ESPAÑA SA (ECOEMBES) PER A LS ANYS 
2013-2018 
 
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat s’acorda: 
 
L’adhesió voluntària al conveni signat entre l’Agència de Residus de Catalunya i 
Ecoembalajes España SA (ECOEMBES) per als anys 2013-2018, que estableix les 
condicions econòmiques que aquest Sistema Integrat de Gestió d’Envasos ha de pagar 
als ens locals per fer la recollida selectiva dels envasos de paper i cartró i dels envasos 
lleugers. 
 
 
 
13.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PP I DEL PSC D E SOL·LICITUD DE 
NO ENDARRERIR MÉS LA CREACIÓ DE LA TITULACIÓ PRÒPIA  DE 
VETERINÀRIA A LA UNIVERSITAT DE LLEIDA 
 
Vista la moció presentada pels  grups municipals del PP i del PSC, per unanimitat 
s’acorda: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida insta al Departament d’Economia i Coneixement i a la 
Secretaria d’Universitats a no endarrerir més la creació de la titulació pròpia de 
Veterinària a la Universitat de Lleida, i dotar-la dels mitjans suficients per poder oferir 
aquests estudis universitaris a partir del pròxim curs 2014-2015. 
 
2n. Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Economia i Coneixement, a la 
Secretaria d’Universitats, als Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya, al 
Rector de la Universitat de Lleida i a la presidenta del Col·legi de Veterinaris de Lleida.  
 
 
 
14.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER UN PLA DE DINAMITZACIÓ DEL 
TURÓ DE LA SEU VELLA  
 
Aquesta moció és retirada pel grup proponent. 
 
 
15.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU DE SUPORT A LA  PLATAFORMA 
“PROU MORTS A LA N-240” 
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Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, amb 21 vots a favor dels grups 
municipals de CiU i PSC i 6 abstencions del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r. Exigir al Ministeri de Foment, sense més dilacions, una solució definitiva i 
consensuada a la N-240 en consonància al volum de trànsit que suporta i a les seves 
característiques, tant pel què fa als usuaris d’aquesta com també a les del territori 
afectat. 
 
2n. Conscients de que la tramitació tècnica i administrativa per aconseguir la solució 
definitiva és feixuga, sol·licitem al Ministeri de Foment la gratuïtat de l’AP-2 des de 
Montblanc fins a Lleida, de tal manera que s’utilitzi aquesta via de comunicació i 
transport com a via ordinària. 
 
3r. Fer tramesa de la moció al Ministeri de Foment del Govern Espanyol, al Departament 
de Territori i Sostenibilitat, als grups polítics del Parlament de Catalunya, als grups 
polítics del Congrés dels Diputats, al Consell Comarcal de les Garrigues i als 
ajuntaments d’Artesa de Lleida,  les Borges Blanques, Juneda, Puigverd de Lleida, 
Torregrossa, Vinaixa i Montblanc. 
 
 
 
INTERVENCIONS   

Punt núm. 7. Aprovació ordenances fiscals que han d e regir a partir de l’any 2014 

La Sra. Mínguez  intervé per presentar la proposta d’acord d’ordenances fiscals. 
Destaca que el contingut d’aquest expedient configura una part important de la proposta 
de pressupostos que es debatran el proper mes de desembre, ja que el 70% dels 
ingressos municipals depenen del contingut d’aquestes ordenances. Creu que no cal 
perdre de vista en aquest debat que l’Ajuntament exerceix només el 2% de la pressió 
fiscal que ha de suportar la ciutadania (entesa aquesta pressió com el conjunt 
d’impostos en relació amb la renda de les persones). El debat ha de tenir com a 
referència aquesta dada. Explica que, tal com es va anunciar, per a l’any 2014 les 
ordenances fiscals restaran congelades. Aquesta congelació afectarà tots els impostos i  
totes les taxes menys dues que es veuran reduïdes (les de mercats i les dels vivers 
d’empreses). Creu que és una bona notícia per a la ciutadania que es presenti una 
proposta més social i equitativa per ajudar les famílies que pateixen dificultats. En el cas 
de l’IBI s’aconsegueix la congelació rebaixant el tipus, el 5,11%; d’aquesta manera es 
compensarà l’increment automàtic que produiria l’aplicació de la revisió cadastral de 
l’any 2005. Les modificacions tenen una finalitat social clara, que es concreta en el 
conjunt de bonificacions noves que s’incorporen i en el manteniment de les que ja hi ha. 
S’amplien els criteris de renda en les bonificacions de taxes educatives i s’amplien a 
totes les famílies nombroses; es preveu la gratuïtat de la teleassistència a partir dels 75 
anys i sense requerir que es visqui sol; també es bonifica el 50% de l’IBI pels habitatges 
llogats mitjançant l’Oficina Local d’Habitatge. No cal oblidar els ajuts extraordinaris per 
compensació de plusvàlues en cas d’execucions hipotecàries i dació en pagament 
(tenim 30 sol·licituds presentades). Destaca i explica també les bonificacions en la 
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plusvàlua generada per herències. Les ordenances són socials i pretenen ajudar a les 
famílies en el compliment dels seus deures fiscals; per això, es mantenen els 4 terminis 
pel pagament de l’IBI, s’incrementen els límits exempts de garanties en fraccionaments, 
s’amplien els límits de fraccionament automàtic i es disminueix l’import mínim per poder 
atorgar fraccionaments de fins a 24 mesos. L’impacte econòmic de la proposta de 
congelació suposarà un estalvi als contribuents  de 2,2 milions d’euros i les noves 
bonificacions suposaran un impacte de 300.000 euros.  

El Sr. Vilella  diu que el Grup del PP és conscient que no és fàcil trobar un equilibri entre 
els ingressos necessaris per prestar els serveis i els tributs que cal reclamar a la 
ciutadania per a aquesta finalitat. La tributació a l’Ajuntament de Lleida ens situa en els 
primers llocs de l’Estat. Aquesta dada només pot comportar dues explicacions: una, que 
els serveis municipals tinguin una qualitat conforme a la pressió fiscal; o, pel contrari, 
que la gestió municipal (que qualifica d’infausta) s’ha de pagar entre tots. Cada família 
pagarà de mitjana 641 euros pels principals tributs municipals (IBI, vehicles i 
escombraries). L’equip de govern reitera que els tributs municipals són un percentatge 
molt petit del conjunt tributari; això no pot amagar que els tributs municipals són més alts 
a Lleida que a la majoria de capitals de província d’Espanya. Explica que en l’IRPF hi ha 
persones que paguen més, altres que paguen menys i altres a les quals es retornen 
diners. A Lleida paguem 459 euros de mitjana per concepte d’IBI, un 45% més que l’any 
2006. Malgrat la congelació dels impostos que proposa el Govern, els lleidatans 
pagarem els impostos més elevats de tot l’Estat i continuarem sent la capital de 
província amb l’IBI més car. Diu que l’alcalde ha manifestat que congela els imports per 
la conjuntura econòmica; si aquesta no fos negativa de ben segur que els incrementaria 
amb l’IPC. Aquesta teoria no s’ajusta a la realitat, ja que els darrers dos anys els 
impostos a la ciutat s’han incrementat per sobre de l’IPC (explica els casos de l’IBI, 
l’aigua o les escombraries). Creu que l’alcalde no té credibilitat en aquesta qüestió. 
Després dels darrers increments d’impostos i taxes, la congelació que es proposa per a 
l’any 2014 no compensa els increments anteriors, que qualifica de desmesurats. Cal fer 
un esforç més important per moderar la càrrega impositiva que suporten els ciutadans: 
reduint els tributs que s’han incrementat injustament, bonificant els que poden fomentar 
la creació d’empreses i l’ocupació i minorant els relacionats amb l’educació. Davant les 
expectatives de recuperació econòmica creu que les administracions s’han d’esforçar 
per donar oxigen a les famílies i revitalitzar el consum. Per això, el Grup del PP, ha 
presentat un conjunt d’esmenes centrades en l’IBI, l’IAE, l’ICIO i les taxes que tenen 
relació amb els serveis educatius. La reducció de l’IBI continua sent el tema clau del 
debat de les ordenances i el cavall de batalla del seu grup. Lleida continua sent una de 
les capitals de província més cares pel que fa a aquest impost (ho explica). Creu que els 
ciutadans de Lleida viuen una situació tributària injusta. L’any 2006 van entrar en vigor 
les noves ponències de valors i això ha comportat que en l’actualitat s’apliquin uns 
valors cadastrals que fan que es tributi pels immobles amb uns valors irreals. El preu 
dels habitatges usats ha baixat un 37,5% des de l’any 2005; el dels habitatges nous ho 
ha fet un 18,7%. Cal actualitzar els valors cadastrals i adaptar-los al context actual. 
Explica que la Llei 16/2012 va modificar determinats preceptes de la Llei de cadastre; 
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esmenta que la nova redacció de l’article 32.2 permet una actualització dels valors 
cadastrals dels immobles amb aplicació de coeficients.  Els valors cadastrals serveixen 
de base per elaborar els padrons de l’IBI i poden ser actualitzats i això suposaria, en el 
cas de Lleida, una reducció del 15% dels imports a pagar (una mitjana de 68 euros per 
rebut). Reclama que se sol·liciti aquesta actualització dels valors cadastrals per no 
gravar immerescudament a les famílies i a les empreses de la ciutat. Diu que a aquesta 
mesura s’han acollit mig centenar de municipis de la província de Lleida. L’IBI s’ha 
incrementat un 9,8% en els dos darrers anys a la ciutat; ara no procedeix congelar 
aquest impost, sinó abaixar-lo. També demanen bonificacions de l’IBI per a les famílies 
nombroses amb uns ingressos determinats; igualment es demana bonificacions per als 
habitatges de l’horta. En altres esmenes proposen bonificacions de l’IAE a les empreses 
que inicien activitats empresarials i que tributin per quota municipal, durant 5 anys. 
També demanen bonificacions de l’ICIO en la construcció d’habitatges al Centre Històric 
i per a construccions que siguin declarades d’especial interès. Reclamen una altra 
bonificació de l’ICIO per a construccions destinades a habitatges protegits. Explica que 
s’ha acceptat una esmena de bonificació del 50% de la taxa d’obertures quan el titular 
sigui una persona que es trobi en situació d’atur. Estan d’acord amb les noves 
bonificacions a les famílies nombroses en les taxes educatives. Malgrat això, no es pot 
obviar que encara tenim 176 places vacants a les escoles bressol; creu que una de les 
causes més probables d’aquest nombre de vacants és el fort increment del cost de la 
taxa que ha passat de 94 a 125,5 euros mensuals; aquest augment impossibilita a 
moltes famílies fer ús del servei i pot posar en perill l’actual model d’educació infantil de 
la ciutat. L’eliminació de les subvencions al menjador escolar, atenent a criteris 
econòmics, agreuja el problema. Per aquest motiu proposen la reducció de la taxa 
mensual fins als 110 euros i que es reimplantin les bonificacions al servei de menjador. 
Lamenta que aquest conjunt d’esmenes no hagin estat assumides per l’equip de govern. 
Creu que els ha faltat valentia per reduir els impostos municipals. Troba a faltar una 
major sensibilitat cap al món empresarial i el teixit comercial i de serveis de la ciutat. 
Amb aquests motius n’hi ha prou per votar en contra de les ordenances fiscals. Diu que 
si el Govern es compromet que l’any proper s‘abaixi l’IBI amb una actualització dels 
valors cadastrals, el seu grup no votaria en contra, sinó que s’abstindria de votar.  

El Sr. alcalde  puntualitza dues qüestions relatives a la intervenció del Sr. Vilella. En 
relació amb les places vacants a les escoles bressol creu que cal tenir en consideració 
que la natalitat ha baixat un 15% i que a la ciutat s’han tancat escoles bressol privades. 
Les escoles que han aguantat millor la davallada de natalitat i la situació actual són les 
escoles bressol municipals. La segona qüestió que vol precisar és que les devolucions 
de l’IRPF només es poden produir quan a una persona li han retingut més del que 
correspon. Vol que consti que no som la capital de l’Estat espanyol que tenim l’IBI més 
car; fins i tot, el Sr. Vilella es contradiu quan diu algunes vegades que som la ciutat amb 
l’IBI més car i altres vegades diu que som de les més cares.  

La Sra. Obis   destaca la importància de l’expedient d’ordenances fiscals, atès que 
determinaran una bona part dels ingressos de l’Ajuntament i, alhora, una part de la 
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pressió fiscal dels nostres conciutadans. Diu que l’equip de govern els obliga a votar en 
contra de les ordenances, perquè renuncia a reduir la pressió fiscal després de diversos 
anys en què s’han incrementat els impostos tot i la crisi. El Grup de CiU ha obert el 
diàleg i ha fet propostes que considera assenyades; considera que l’acord no ha estat 
possible per la voluntat de l’equip de govern. Altres ajuntaments van congelar els 
impostos els anys anteriors i ara és moment d’abaixar-los. Des de l’any 2006 l’IPC ha 
augmentat un 20%, el preu mig de l’habitatge a Catalunya ha baixat més d’un 25% i l’IBI 
a Lleida ha augmentat un 50%. Lleida és una ciutat mitjana i hauria de tenir un catàleg 
tributari coherent a la seva dimensió; ara estem en la franja de ciutats on més es tributa. 
Estan d’acord amb la rectificació del Govern en tant que ha congelat els impostos. El 
Grup de CiU fa cinc anys que proposa aquesta mesura. Explica que han prioritzat les 
esmenes en tres blocs. El primer, adreçat al foment de l’ocupació. En aquesta línia 
demanen una bonificació en la taxa de llicències per obertura de noves activitats si el 
titular d’aquesta es trobava a l’atur (esmena acceptada); també es proposava bonificar 
el rebut de l’IBI d’establiments comercials amb activitat econòmica amb titular que es 
trobés a l’atur. Recorda que en el Ple de l’estat de la ciutat es va acordar treballar en 
favor de les persones aturades i aplicar mesures de foment. Quan es faci la cimera 
sobre l’ocupació espera que es pugui acceptar la bonificació sobre l’IBI que han 
proposat. El segon bloc pretén la reducció de la pressió fiscal. Amb aquests objectius 
han proposat reduir coeficients de l’impost de vehicles (estem al màxim); es proposava 
també concretar les bonificacions que s’apliquen al Centre Històric, incloent-hi també els 
immobles de l’Eix comercial. Han reiterat la demanda de rebaixar l’IPC que s’aplica al 
rebut de les escombraries. També proposen treballar sobre la revisió de criteris en la 
fixació de les categories dels carrers a efectes fiscals. Han retirat esmenes com 
l’augment dels terminis en el fraccionament de deutes tributaris, ja que s’ha garantit que 
en els casos més punyents es fa de manera excepcional. També han retirat l’esmena 
relativa a la diferenciació d’usuaris dels equipaments esportius, donant un marge a la 
Regidoria d’Esports per analitzar els convenis que regulen aquestes qüestions. Han 
retirat dues esmenes relatives a les zones blaves a l’espera de la reunió de la taula de 
seguiment de la concessió del servei d’estacionament regulat de vehicles, on exposaran 
les seves demandes de disminució de zones d’alta rotació i congelació de la implantació 
de noves zones blaves. Han retirat dues esmenes sobre serveis educatius en entendre 
que les bonificacions a famílies nombroses o monoparentals s’estenien a tots els serveis 
educatius. Renuncien a l’esmena de mantenir el servei d’acollida a les escoles bressol 
en tant que s’han ampliat els horaris ordinaris. Mantenen l’esmena de diferenciar, en els 
guals, les diferències entre pas de vianants i reserva de plaça. Espera que algun any es 
reconegui la singularitat de l’Horta de Lleida i es visualitzi en les ordenances fiscals amb 
una bonificació de l’IBI. Han passat de 22 a 13 esmenes, intentant arribar a un acord 
amb l’equip de govern. El tercer bloc d’esmenes n’inclou una d’especial importància. 
Demanaven que l’Ajuntament presentés la sol·licitud de revisió dels valors cadastrals 
abans del proper 15 de novembre, cosa que no ha estat acceptada. Aquesta revisió 
hauria portat una reducció del 15% del valor cadastral, la qual cosa no suposa que 
calgués reduir la quota líquida del padró, mantenint el nivell d’ingressos municipal de 
l’IBI. La rebaixa de valors pot beneficiar la ciutadania en impostos de la Generalitat i de 
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l’Estat en què es fa servir aquests valors (explica diversos exemples). Tenim una 
oportunitat per no condemnar els nostres ciutadans a una pressió fiscal que no té a 
veure amb la realitat econòmica. Aquesta mesura d’actualització  tindria efectes més 
enllà de l’any 2014 i beneficiaria els subjectes passius al llarg del temps. Acceptant 
aquesta esmena, el Grup de CiU votaria a favor de les ordenances fiscals. Lamenta que 
l’equip de govern els obligui a votar en contra, perquè renuncien a reduir la pressió fiscal 
sobre els lleidatans, després d’anys d’increment d’impostos tot i la crisi.  

El Sr. alcalde  recorda que l’Ajuntament de Lleida va anunciar enguany la congelació 
d’impostos abans que altres ajuntaments com Barcelona. No mirem altres ajuntaments, 
sinó que en som referència.  

La Sra. Mínguez  creu que cal traduir a xifres concretes el contingut d’aquest debat. La 
tributació local suposa el 2% del total de la renda familiar i el 23,74% d’aquesta renda es 
destina a pagar els impostos estatals i autonòmics. Si només tenim en consideració el 
conjunt dels impostos que tributa un ciutadà, els impostos locals són el 7,7% del total,  
la resta (el 92,3%)  correspon a tributs estatals i de la Generalitat. El futur de les 
economies familiars no passa pels tributs de la Paeria, sinó per la càrrega tributària que 
correspon a altres administracions. Una família tipus paga a l’Ajuntament 700 euros a 
l’any i 8.600 euros en impostos estatals. Reitera que només es retornen imports de 
l’IRPF a aquelles persones a les quals s’ha retingut més del que corresponia durant 
l’any anterior. Als impostos locals també hi ha persones que paguen més i altres que 
paguen menys; per això, s’han establert moltes bonificacions i exempcions. Hi ha moltes 
persones que gaudeixen de serveis gratuïts o bonificats; no tenim una tributació lineal. 
Diu que el Sr. Vilella es contradiu quan afirma unes vegades que som la ciutat més cara 
en impostos d’Espanya i altres vegades diu que només ho som en relació amb l’IBI. 
L’Ajuntament és l’administració més propera al ciutadà i apliquem una pressió fiscal 
sobre la renda familiar només del 2%. Critica que tant el PP com CiU hagin estat apujant 
els impostos des que estan governant a l’Estat o a la Generalitat. La tributació de l’euro 
per recepta suposa 60 euros l’any, quan en els rebuts de l’IBI es critica que hagin pujat 
149 euros en 7 anys. Explica el gran increment que va tenir l’augment de l’IVA sobre les 
famílies, en només 6 mesos. Critica també els efectes negatius  que va tenir aquest 
augment sobre el comerç. L’increment de l’IRPF va suposar, amb un salari mig, pagar 
336 euros més a l’any. Paguem 60 euros  l’any per la recollida d’escombraries, amb el 
tractament i eliminació de residus inclòs en aquest preu; aquesta tarifa es veu reduïda a 
23 euros en el cas de l’Horta. Es demana al Govern valentia i coratge en la defensa de 
les empreses; en aquest sentit pregunta quin pes té l’IBI en el balanç d’una empresa o 
en el seu compte de resultats en relació amb el pes que té l’impost de societats o l’IVA. 
Diu que el PP i CiU fan coses tan extremadament perilloses com suprimir bonificacions 
o deduccions, compensacions de bases  imposables negatives, etc. El Govern municipal 
és sensible amb les empreses i el pes de la tributació municipal té una importància 
mínima sobre els seus comptes de resultats. Lleida és una ciutat mitjana en població; no 
ho és en el nombre d’escoles bressol, en serveis educatius o socials o en ocupació. 
Hem d’analitzar el pressupost de despeses per valorar si som una ciutat mitjana. Estem 
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ajudant a les persones aturades amb molts fraccionaments de tributs (ho explica).  
Destaca que s’ha congelat el rebut de l’IBI. Hi ha impostos com el de transmissions 
patrimonials que només es veurien afectats per una rebaixa dels valors cadastrals en 
cas de valors de mercat inferiors. Considera contradictori que CiU demani aquesta 
revisió de valors quan el seu govern ha augmentat el tipus de l’ ITP del 8 al 10%. 
Comenta també que la Generalitat ha creat nous impostos i, al mateix temps, abaixa els 
aplicables als casinos. Sobre la revisió cadastral explica que l’any passat el PP va 
aprovar una norma d’actualització a l’alça dels tipus de l’IBI (ho explica); això va suposar 
un augment de l’IBI entre un 4 i un 10% que afectà uns 25 milions d’immobles. Ara, amb 
la modificació de l’article 32,2 de la Llei de cadastral, pot provocar situacions caòtiques, 
amb actualitzacions a l’alça l’any passat i a la baixa per a l’any proper. Cal revisar l’IBI 
en el seu conjunt, amb ponències individualitzades per a cada municipi. La dinàmica 
immobiliària no és el mateix en tot el territori espanyol; no es poden fer ni pujades ni 
baixades lineals. L’any passat no ens va afectar l’increment de valors. Estem 
col·laborant amb el Ministeri per fer una revisió per ciutats, de manera individual. L’IBI 
és la columna vertebral del pressupost municipal. Disminuir 60 euros per rebut suposa 
perdre 7,2 milions d’euros. Pregunta què deixem de fer per valor de 7,2 milions d’euros i  
quin servei deixem de prestar a la ciutadania.  

El Sr. alcalde  diu que el plantejament de CiU sobre el fet que una baixa dels valors 
cadastrals tindria implicacions en altres impostos ho pot traslladar a la Generalitat. 
Aquesta administració fa servir els valors cadastrals incrementats en un 30%; aquest 
percentatge el poden abaixar si volen. Els proposa que demanin a la Generalitat que 
faci com l’Ajuntament de Lleida  i apliquin un 90% de bonificació en les transmissions 
patrimonials entre conjugues en cas de defunció.  

El Sr. Vilella  manifesta que cal considerar que part dels tributs recaptats per l’Estat 
retornen a l’Ajuntament mitjançant les transferències. Diu també que tant l’any passat 
com enguany l’Ajuntament estava en disposició legal per poder rebaixar l’IBI (ho explica 
amb detall). Malgrat la congelació dels impostos la ciutat de Lleida continuarà sent la 
capital de província d’Espanya amb l’IBI més car (hi ha un informe que així ho acredita). 
Creu que aquests informes avalen la proposta del Grup del PP de demanar 
l’actualització dels valors cadastrals per reduir l’IBI. Aquesta reducció també és 
demanada pel sector empresarial i comercial lleidatà. La realitat també diu que cada 
família paga de mitjana 641 euros pels principals tributs municipals (IBI, escombraries i 
vehicles). Després d’haver augmentat el rebut mitjà de l’IBI en un 45% entre els anys 
2006 i 2012, ara, calia reduir-ho. Hem perdut una magnífica oportunitat per fer-ho. Diu 
que una família de Lleida paga actualment 153 euros més que una família de Logroño 
pels mateixos impostos i els mateixos serveis. Consideren que és necessari moderar la 
càrrega impositiva de la ciutadania de Lleida i per això cal reduir impostos i taxes, en 
especial les relatives als serveis educatius. Cal tenir una major sensibilitat amb el món 
empresarial i el teixit comercial i de serveis, en tant que són el principal motor per la 
creació de treball i de riquesa. Per a compensar la reducció d’ingressos es podria aplicar 



 
 

 14

el superàvit que, segons va presentar el Govern fa uns mesos, l’any 2012 va suposar 
més de 9 milions d’euros.  

El Sr. alcalde  diu que segons les declaracions del Sr. Vilella la voluntat del seu grup és 
que a la ciutat s’inverteixin zero euros. Amb  l’actual normativa només es pot invertir 
d’acord amb l’estalvi generat i l’eventual aplicació del superàvit per a finançar inversions. 
Està d’acord en el fet que es limiti l’endeutament fins que el dèficit estatal estigui en uns 
límits raonables. Per això, només podem finançar inversions amb estalvi i amb 
l’aplicació del romanent de tresoreria. Cal invertir a la ciutat i hem de ser capaços 
d’amortitzar les inversions fetes. Únicament amb un estalvi positiu podem garantir la 
salut financera que té el nostre Ajuntament.  

La Sra. Obis  diu que no té cap inconvenient a debatre sobre el concepte de ciutats 
mitjanes en relació amb els serveis que presten. Diu que la nostra obligació és treballar 
per reduir la pressió fiscal (sigui quin sigui el percentatge que nosaltres gestionem). 
Hem de defensar la nostra ciutadania, cosa que podíem fer amb la revisió dels valors 
cadastrals, sense que això suposi disminuir els ingressos municipals. Llegeix unes 
recents declaracions públiques del Sr. alcalde en les quals justificava la necessitat de 
reduir l’import d’alguns dels tributs mitjançant bonificacions. L’impost municipal més 
important és l’IBI i el seu grup proposa una revisió que no perjudica els interessos 
municipals. Recorda que en les mocions del Ple demanem sovint a altres 
administracions que adoptin mesures per millorar la vida dels nostres ciutadans o per 
potenciar el territori;  ara tenim nosaltres una oportunitat de millorar la pressió fiscal de 
la nostra ciutadania. Explica que no té cap problema per fer gestions amb la Generalitat 
en benefici de la ciutat.  

El Sr. alcalde  agraeix l’oferiment de la Sra. Obis, tot i que continua considerant que qui 
ha d’actuar de manera immediata és l’administració que gestiona la part més important 
de la pressió fiscal. Proposa els grups que facin mocions demanant rebaixes o 
reajustaments fiscals a les administracions central i de la Generalitat.  

La Sra. Mínguez  diu al Sr. Vilella que el superàvit inclou magnituds molt diferents: 
imports pendents de cobrar, deutes, inversions a finançar o a pagar, incorporacions de 
pressupostos anteriors, etc. Cal diferenciar una disminució directa d’ingressos en el 
pressupost del que representa un saldo positiu en la liquidació pressupostària. La 
proposta que ha fet de rebaixar 60 euros de mitjana els rebuts de l’IBI suposa perdre 7,5 
milions d’euros. No es pot fer el mateix i prestar els mateixos serveis amb una 
disminució d’ingressos tan substancial. Demana seriositat en les propostes. Reitera que 
avui estem adoptant acord sobre el 8% de la cistella tributària de la ciutadania. No 
discutim sobre els ingressos totals de l’Ajuntament que inclouen (com és lògic) 
transferències d’altres administracions. Demana al Sr. alcalde que li autoritzi per 
presentar una queixa formal davant l’Ajuntament de Madrid en relació amb l’estudi dels 
rànquings tributaris que fa dels ajuntaments sobre l’IBI; creu que és qüestionable i té un 
bon nombre de carències tècniques. És l’únic estudi que es publica, perquè la gran 
dificultat per definir els paràmetres de comparació fa que altres institucions no en facin 
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cap de similar (ho explica). Explica que hi ha un altre rànquing elaborat pel Ministeri 
d’Economia i Hisenda; aquest estudi fixa un rebut mitjà de 459 euros. A ciutats com 
Barcelona, Santa Perpetua de Mogoda, Barberà del Vallès, etc. es paga molt més de 
mitjana. Cal quadrar el pressupost municipal, fent que tingui un caràcter social, educatiu 
i ocupacional. Reitera que els governs de l’Estat i de la Generalitat estan augmentant els 
impostos, que suposen la major part de la càrrega impositiva que suporten els 
ciutadans.  

El Sr. alcalde  explica els dos ràtios que han centrat el contingut econòmic del debat: 
que els tributs municipals suposen el 7% de la cistella d’impostos que suposa el 2% de 
la pressió fiscal total sobre la renda que suporten les famílies. Creu que en el debat es 
denota que s’ha perdut la perspectiva de què són els impostos. Els tributs són l’única 
manera de finançar els serveis públics i redistribuir la renda. Són una eina de 
redistribució de la renda per fer una societat més justa. Creu que en un debat com 
aquest la nostra preocupació bàsica s’hauria de centrar en la qualitat de l’educació de 
les escoles bressol o de les escoles d’art, i s’ha de valorar si la dedicació de recursos és 
suficient en funció de la qualitat que volem per a la ciutat. També hauríem de debatre 
sobre si volem tenir un transport públic amb 23.000 viatgers per dia o sobre si són 
suficients els serveis de neteja, jardineria o manteniment urbà. Ens hauria de preocupar 
que tenim 3.500 famílies que reben assistència social o 3.000 jubilats que també són 
receptors de serveis. També ens haurien de preocupar els 800 joves del Pla Okupa’t. 
Aquesta és la base dels impostos: la finalitat a la qual es destinen. Les decisions 
tributàries són apostes per tots aquests serveis. Els números no ens han de fer perdre la 
perspectiva de la finalitat dels impostos en una societat avançada. Les nostres 
ordenances fiscals permeten (juntament amb les polítiques d’austeritat) que puguem 
prestar serveis a la ciutadania.  

Els resultats de les votacions (esmenes i proposta general) estan reflectits en la part 
dispositiva de l’acta i en l’annex.  

(A la proposta, està incorporada una esmena relativa als ajornaments de pagament de 
tributs, feta pel Grup de CiU, pel qual es rebaixa a 20.000 euros la quantitat mínima per 
poder fer l’ajornament en 24 mesos.)  

 

Punt núm. 14. Moció del Grup Municipal de CiU per u n Pla de dinamització del 
Turó de la Seu Vella 

El Sr. Zaballos  explica que han retirat aquesta moció, perquè hi ha un compromís amb 
l’equip de govern per intentar ampliar l’acord amb la resta d’àmbits implicats en la 
promoció de la Seu Vella, en aquest llarg camí per arribar que sigui reconeguda com a 
patrimoni de la UNESCO. Està agraït, perquè el motiu de la retirada hagi estat aquest.    
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Punt núm.  15. Moció del Grup Municipal de CiU de s uport a la Plataforma “prou 
morts a la N-240” 

El Sr. Zaballos  explica que amb aquesta moció es pretén donar suport a un grup 
d’alcaldes que va crear una plataforma per solucionar parcialment (de manera temporal) 
els problemes de seguretat de l’N-240. Aquesta carretera s’ha cobrat 17 vides en els 
darrers quatre anys i un bon nombre de ferits. La plataforma demana que, mentre no es 
faci el desdoblament de la via (cosa que trigarà temps), s’alliberi de peatge la part de 
l’AP-2 des de Montblanc fins a Lleida. És una opció factible que es demana en funció de 
les dades de sinistralitat que qualifica de dramàtiques. Diu que es vol donar suport a les 
persones del territori i als lleidatans que fan servir aquesta via. Cal defensar aquesta 
proposta de manera ràpida i contundent; cal estar al costat dels alcaldes del nostre 
territori i dels usuaris d’una carretera que és un punt negre de la xarxa estatal. Agraeix 
el vot favorable del PSC i lamenta l’abstenció del PP, ja que es tracta de proposar una 
solució viable a un problema greu.  

El Sr. Puy  diu que les carreteres de Lleida són escenari, lamentablement, de massa 
accidents de trànsit. Les administracions han de fer allò possible per reduir la 
sinistralitat. L’N-240 ha estat escenari d’un elevat nombre d’accidents de trànsit amb 
víctimes. No ens podem quedar de braços creuats. Per això, l’administració de l’Estat ha 
previst obres per afrontar aquest problema. Els PGE per a l’any 2014 preveuen 1 milió 
d’euros per construir rotondes; creu que és una opció que no s’ha de menysprear. 
Aquestes obres estaven demanades per autoritats i veïns des de fa molts anys; durant 
els anys del govern socialista no se’n va fer cap. No comprèn que ara el Grup del PSC 
s’afegeixi a aquesta moció. Explica que als PGE de l’any 2011 hi havia una partida per 
fer una rotonda a Juneda, sense un pressupost definit. Considera que el Govern del PP 
és sensible al problema de la seguretat viària (i de l’N-240 en particular) i atenent a les 
demandes dels usuaris i dels alcaldes ha incorporat 1 milió d’euros al pressupost de 
l’Estat. Es destinaran 1,8 milions d’euros pel manteniment de les carreteres de la 
província. El Grup del PP votaria a favor de la moció si no es tractés només el cas de 
l’N-240, ja que hi ha moltes altres carreteres amb problemes de seguretat viària. La 
moció hauria de ser més general, referida a totes les carreteres de Lleida. Comenta un 
informe europeu d’avaluació de carreteres que fixa que el tram de la C-14 entre Coll de 
Nargó i Adrall és el que té un risc més alt d’accidents de trànsit a la província; explica 
també la situació d’altres trams de la C-26 i la C-12, qualificats de risc alt. Explica la 
sinistralitat de les carreteres C-13 i C-14, que ha suposat víctimes mortals. Calia 
demanar mesures de seguretat a totes les carreteres perilloses. Sobre la gratuïtat de 
l’AP-2 creu que la solució seria ideal sempre que s’arribés a un acord com el que han fet 
el Govern central, la Generalitat i Abertis en relació amb l’AP-7 a Girona (ho explica). El 
Grup del PP demana que en la moció es faci menció a la situació de les carreteres C-
12, C-13 i C-14 i a la xarxa viària de Lleida en el seu conjunt. Anuncia el vot d’abstenció 
a l’actual text de la moció.  

El Sr. Larrosa  diu que ara és responsabilitat del PP governar a l’Estat i prendre 
decisions. Considera que l’actual Govern porta un ritme d’actuació sensiblement inferior 
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a l’anterior. No ha de saber greu que el PSC es sumi al sentiment d’uns alcaldes que 
han estat capaços de trobar-se, parlar i cercar solucions als dèficits que té aquesta via 
de comunicació. La moció no tracta de la política general de seguretat viària, sinó d’una 
situació concreta i de la preocupació d’un grup d’alcaldes. Hem de ser conscients que 
convé prendre una decisió seriosa sobre el futur de les comunicacions entre Lleida i la 
costa, donant sortida al projecte de l’A-27 o optar pel rescat definitiu del tram entre 
Montblanc i Lleida de l’autopista actual.  Creu que avui és inconcebible fer de nou una 
autovia paral·lela a l’autopista per facilitar aquestes comunicacions. Proposa alliberar 
aquests peatges. Comenta que la setmana passada el Govern de Madrid va acordar 
lliurar de peatge els vehicles d’alt tonatge en el tram Alfajarin – Fraga; creu que es 
podria fer el mateix amb el tram Lleida – Montblanc.  

El Sr. Puy  diu que el govern del PP té molta feina des que van guanyar les eleccions, 
amb totes les coses que el Govern anterior no havia fet. 

El Sr. Zaballos  recorda que estem al Ple de la Paeria, no al de la Diputació de Lleida, 
que és on seria procedent presentar propostes sobre la xarxa viària general de la 
demarcació. Avui parlem d’una proposta que afecta el peatge de l’autopista en el tram 
entre Montblanc i la nostra ciutat. Creu que la proposta d’alliberar el peatge permet que 
mentre es facin les obres es pugui desviar el trànsit cap a aquesta via ràpida; aquesta 
alternativa no hi és en bona part de les altres carreteres. Explica que el conseller Vila 
està negociant amb el Ministeri de Foment el desbloqueig d’aquest problema. Demana 
que defensem el territori entre tots.  

S’aprova amb 21 vots a favor dels grups municipals de CiU i del PSC i 6 abstencions del 
Grup Municipal del PP.  

Abans d’acabar la sessió el Sr. alcalde  vol que consti en l’acta l’agraïment a tots els 
tècnics de la Regidoria d’Economia i Hisenda, en el procés d’elaboració de les 
ordenances fiscals. Felicita també la regidora responsable, al director del Servei i a la 
resta de l’equip.  

 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


